
Reactie op Jaarrekening 2022 

 

“Meer dan het verleden interesseert mij de toekomst, want daarin 
ben ik van plan te leven.” Deze uitspraak is van Albert Einstein, een 
van de belangrijkste natuurkundigen uit de geschiedenis. 

Bij het doornemen van de jaarrekening 2022 dacht de PvdA-fractie 
aan deze uitspraak. De jaarrekening geeft een gedetailleerd verslag van het afgelopen 
kalenderjaar, zowel op inhoud als op financiën. Het is verleden tijd. Toch zijn wij het niet 
helemaal eens met Einstein. Het is noodzakelijk om, op hoofdlijnen, terug te kijken. Dat 
terugkijken biedt een basis voor de toekomst en controleren is één de verantwoordelijkheden 
van de raad. 

De vraag is wel hoe gedetailleerd we willen terugkijken. Hebben we als raad en college 
eenzelfde idee over elkaars rollen en verantwoordelijkheden? Maken wij als raad onze 
verwachtingen, visie en speerpunten voldoende duidelijk? Houden wij als raad voldoende 
afstand tot de bedrijfsvoering? Voorzitter, dit zijn een paar vragen waarover wij graag een 
keer het debat met de raad en het college willen voeren. Maar dan moet naar onze mening 
wel onze strategische visie eerst geüpdatet zijn! 

Onze visie staat in de in 2011 vastgestelde Strategische Visie Tij voor de toekomst. 
Weliswaar zou die een looptijd tot 2040 hebben, maar onze wereld wijzigt snel. Dat maakt 
volgens ons een update op korte termijn noodzakelijk.  De doelstellingen uit de visie vormen 
als het ware de inhoudsopgave van de begroting en dus ook van de jaarrekening. Moeten 
we streven naar een drastische vermindering van het aantal beleidsdoelen door deze op het 
juiste kaderstellende niveau te herformuleren? Wij denken van wel! Al die informatie die we 
nu krijgen komt de leesbaarheid van de begroting en de jaarrekening, waarvan het pdf-
bestand uit meer dan 520 pagina’s bestaat, niet ten goede en vergroot de kans dat de raad 
zich focust op details in plaats van op de kaders. Wij voelen ons hierin gesterkt door de 
accountant die schrijft in zijn rapport dat de jaarrekening een lijvig stuk is en dat de kwaliteit, 
transparantie en leesbaarheid verbetert door informatie te comprimeren. Wij zijn van mening 
dat controle op de uitvoering goed is, maar vertrouwen nog beter. Is het college dit met ons 
eens?  

Terug naar de Strategische Visie. In de jaarrekening staat onder 4.1.1.1 ‘we evalueren en 
vernieuwen de Strategische Visie’, ik citeer: ‘Inmiddels is er een concept plan van aanpak 
dat we in het tweede kwartaal van 2023 voorleggen aan de raad.’ Onze vraag: klopt het dat 
we deze aanpak nog niet in de raad hebben besproken? Zo ja, binnen welke termijn 
ontvangt de raad dit concept plan van aanpak?  

Er is een goedkeurende controleverklaring van de accountant. Dat verdient een compliment 
richting het college en de ambtelijke organisatie. 

Opvallend vinden wij de opmerking van de accountant dat wij als raad de focus hebben 
gelegd op het realiseren van de gestelde doelen. ‘De realiteit’, wederom een citaat, ‘is echter 
niet altijd in balans met de beschikbare capaciteit en mogelijkheden. Hiermee is de begroting 
meer gebaseerd op uw -dus van onze raad- bestuurlijke ambities dan op wat uw gemeente 
daadwerkelijk met de beschikbare middelen en capaciteit kan realiseren.’ (einde citaat) De 
accountant doet dus een beroep op ons realisme. De Auditcommissie noemt het een 
‘capaciteitsissue’ en roept de raad op om de ambitie en mogelijkheden op elkaar af te 
stemmen. We moeten beseffen dat niet alles kan, hoe graag we dat ook willen, ook wij. De 
opmerkingen van de accountant en de Auditcommissie passen wat ons betreft prima in onze 
suggestie om het debat hierover in de raad en met het college aan te gaan.  

 



De auditcommissie komt met een advies over de lijvigheid van de jaarrekening. Dit advies 
sluit heel goed aan bij een motie die wij straks bij de kadernota indienen.  

Onderdeel van het collegevoorstel vormt het instellen en voeden van de nieuwe 
bestemmingsreserve woonconcepten. Wij hopen spoedig concreet resultaat te zien van 
(tijdelijke) woningbouw voor duurzame huisvesting en opvang voor starters, inwoners die met 
spoed een huis zoeken, Oekraïense vluchtelingen en statushouders. We raken een beetje 
ongeduldig, de bouw van deze woningen moet veel sneller gaan.  

Er gebeurt heel veel in de samenleving. Te veel om op alles in te gaan. We beperken ons tot 
een recent bericht van de organisatie KidsRights dat Nederland hard omlaag duikelt op de 
ranglijst voor kinderrechten. De voorzitter van deze organisatie zegt, we citeren uit de media, 
dat ‘Er wordt vaak gezegd: ‘Hier leven de gelukkigste kinderen’. Ja, alleen als je gezond 
bent, van hier komt en je ouders geld hebben. (einde citaat) Dit raakt ons! Onze vragen over 
ontbijt en lunch op scholen en het bereik van kwetsbare kinderen bij het activiteitenaanbod 
van Bloei! sluiten hier op aan. We laten nogmaals weten dat het college op onze steun mag 
rekenen als het gaat om vergroten van de kansengelijkheid.   

Dank aan het college en de ambtelijke organisatie voor de beantwoording van onze 
technisch gestelde vragen.  

Voorzitter, de jaarrekening 2022 en het daarbij horen collegevoorstel heeft onze 
goedkeuring.  
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Corina van der Vliet-Hart 
Henny Keereweer  
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Naar aanleiding van de vergadering: 

1. Het college is het met ons eens dat ‘controle op de uitvoering goed is, maar vertrouwen 
nog beter’. 

2. Het concept plan van aanpak herziening Strategische Visie ontvangt de raad in het 3e 
kwartaal 2023. 

De jaarrekening 2022 is met unanieme stemmen vastgesteld.  

 


